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مدیرکل انتقال خون استان تهران اعلام کرد

فراخوان تهرانی ها برای شرکت در »نذرخون حسینی«
مدیرکل انتقال خون استان تهران با اشاره به اینکه با گرم شدن هوا روند اهدای 
خون کاهش یافته اســت،  گفت: هرچند کــه در مورد ذخایر خونی در وضعیت 
مناسبی قرار داریم، اما چون نیاز به پلاکت های خونی باید به شکل روزانه تامین 
شود، از مردم می خواهیم برای اهدای خون مراجعه کنند تا بتوانیم پلاکت را از 
خون آنها فرآوری کنیم و در اختیار بیماران قرار دهیم.دکتر ســید منتظر شبَّر 
در گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت ذخایر خونی استان تهران، گفت: در حال 
حاضر وضعیت مناسب است اما با گرم شدن هوا طبیعتا مردم تمایل کمتری به 
خــروج از منزل و یا محل کار دارند و اهدای خون را کمتر مهم تلقی می کنند؛ 
اما، از مردم می خواهیم حتما این کار خداپســندانه را در اولویت های خود قرار 
دهند.وی افزود: هرچند که به علت طولانی بودن عمر خون های اهدایی، اکنون 
ذخایر خوبی داریم و حداقل تا دو هفته مشکلی نخواهیم داشت اما با گرم شدن 
هوا شــاهد کاهش روند اهدای خون هستیم و این نگران کننده است. از سوی 
دیگر با توجه به قرارگیری در فصل تابستان برخی از مردم هم به سفر می روند 
و طبیعتا عمل اهدای خون از اولویت هایشــان خارج می شود.او با اشاره به گذر 
از دو عید مذهبی مهم قربان و غدیر در روزهای گذشــته،  بیان کرد: در چنین 
مناســبت هایی همواره افزایش آمار اهدای خون را شاهد هستیم. در عین حال 
در چنین ایامی برای آگاه سازی مردم اقدام می کنیم؛ چنانچه در »مهمانی ۱۰ 
کیلومتری عید غدیر« غرفه ای در مسیر برپا کردیم تا آگاه سازی و ارائه خدمات 
اولیه پزشکی مانند اندازه گیری فشار خون یا تست هموگلوبین خون را در مسیر 
انجام دهیم و آنجا برای حرکت خداپسندانه اهدای خون تبلیغ کردیم.مدیرکل 
انتقال خون اســتان تهران، تاکید کرد: البته از آنجایی که برای دریافت خون از 
مردم می بایست استانداردهای مهمی رعایت می شد و در مسیر مهمانی این کار 
میســر نبود، تنها نســبت به ارائه خدمات اولیه و آگاه سازی اقدام کردیم.وی با 
اشــاره به نزدیکی ماه محرم و افزایش استقبال مردم برای اهدای خون، تصریح 
کرد: عزاداران حســینی حتی در قالب هیئت های عــزاداری برای اهدای خون 
مراجعه می کنند. در ماه محرم نذر خون حسینی را داریم و فرهنگسازی این کار 
صورت گرفت تا افراد با اهدای خون باعث نجات جان بیماران شــوند.وی افزود: 
در ماه محرم بویژه دو روز تاســوعا و عاشــورا، شیفت های کاری خود را افزایش 

می دهیم تا بتوانیم پاسخگوی مراجعات زیاد مردم عزیز باشیم.

 شناسایی ۸ بیمار جدید کرونا در 24 ساعت
وزارت بهداشت اعلام کرد که طی یک شبانه روز هیچ مورد فوتی از مرگ درپی 
ابتلا به کرونا گزارش نشده و تنها هشت بیمار جدید در این مدت شناسایی شده 
است.به گزارش  روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشــکی کشور از روز ۲۲ تیرماه تا روز ۲۳ تیرماه ۱۴۰۲ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، هشــت بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی و 
پنج نفر از آنها بستری شدند. با این حساب مجموع بیماران مبتلا به کووید-۱۹ 
در کشــور به هفت میلیون و ۶۱۲ هزار و ۷۴۲ نفر رســید.در طول ۲۴ ساعت، 
هیچ یک از بیماران کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست ندادند و مجموع 
جــان باختگان این بیماری، در عدد ۱۴۶ هزار و ۳۰۴ نفر ثابت ماند.بر اســاس 
اعلام وزارت بهداشــت خوشبختانه تا روز ۲۳ تیرماه هفت میلیون ۳۷۱ هزار و 
۱۵۸ نفر از بیماران، بهبود یافته و از بیمارســتان ها ترخیص شــده اند. در حال 
حاضــر ۹ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ نیز در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستان ها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۳ تیرماه ۵۶ میلیون و ۹۳۹ هزار 
و ۲۷۱ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده و ۶۵ میلیون و ۲۳۶ 
هــزار و ۳۸۳ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۶۳۲ هــزار و ۲۷۹ نفر دوز دوم و ۳۱ 
میلیون و ۷۳۱ هزار و ۱۴ نفر، دوز سوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند 
و مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۵۹۹ هزار و ۶۷۶ 

دوز رسیده است.

پیش بینی حداکثر دمای هوای 4۰ درجه برای تهران 
طی امروز

هواشناسی استان تهران اعلام کرد که وزش باد شدید و خیزش گرد و خاک در 
نیمه جنوبی و تندباد لحظه ای و کاهش نســبی دما روزهای آتی در این استان 
پیش بینی می شــود.به گزارش ایسنا، بر اســاس نقشه های پیش بینی و تحلیل 
برونداد الگوهای پیش یابی عددی از وضعیت جوی اســتان تهران طی پنج روز 
آینده، آســمان تهران در روز جاری صاف تا قســمتی ابری در بعضی ساعت ها 
همراه با وزش باد و در ســاعت های بعدازظهر و شب افزایش سرعت باد و گاهی 
وزش باد شــدید به ویژه در نیمه جنوبی استان با گرد و خاک و کاهش کیفیت 
هوا پیش بینی می شــود.بر این اساس از عصر یکشنبه، ۲۵ تیر با نزدیک شدن 
یک موج ضعیف در اکثر نواحی استان تهران، وزش باد در نواحی شمالی و غربی 
گاهی وزش باد شدید با احتمال تندباد لحظه ای در نیمه جنوبی و گاهی همراه 
با خیزش موقت گرد و خاک و در ارتفاعات بالادســت با احتمال رگبار پراکنده 
و همچنین در بیشــتر نواحی کاهش نسبی دما مورد انتظار است.آسمان تهران 
امروز   ۲۴ تیرماه نیز صاف تا کمی ابری گاهی وزش باد و در بعضی ســاعت ها 
غبار رقیق با حداقل دمای ۲۶ و حداکثر دمای ۴۰  درجه سانتیگراد پیش بینی 

شده است. 

رونق ساخت و ساز در بافت فرسوده شمال تهران
شــهردار منطقه یک تهران اعلام کرد: محله های سیمین قلعه، چیذر و شهرک 
شــهید محلاتی با ارایه طرح موضعی و تصویب کمیســیون ماده ۵ شهرداری 
تهران با تراکم ۲۴۰ تا ۳۰۰ درصدی نوسازی می شود.به گزارش روابط عمومی 
شــهرداری منطقه یک، ســید مهدی صباغ شــهردار این منطقه گفت: برخی 
از محلات شــمال تهران به علت بافت قدیمی و کمبود ســرانه های خدماتی، 
مشــکلاتی را برای ساکنان ایجاد کرده بود که با پی گیری و تلاش های معاونت 
شهرسازی و معماری منطقه، طرح موضعی سیمین قلعه، چیذر، شهرک شهید 
محلاتی به تصویب کمیســیون ماده ۵ رسید و نوسازی در این بافت ها افزایش 
می یابد.صبــاغ افزود: طــرح محله های اوین، درکه، کوهســار، محدوده هایی از 
دارآباد، بازار تجریش، امامزاده قاســم)ع( و گلابدره نیز با کمک مشــاور تهیه 
شــده و فرایند آن در حال طی شــدن مراحل تصویب کمیسیون است.شهردار 
منطقه یک گفت: طرح موضعی محدوده های جماران، سعدآباد و باغ شاطر نیز 
در فرایند تهیه طرح قرار دارد و برای طرح TOD )شــهر انسان محور( مربوط 
به ایســتگاه اقدسیه هم در حال عقد قرار داد با مشاور هستیم که طرح تهیه و 

تصویب خواهد شد.

لزوم بازنگری در طرح تفصیلی منطقه 19
نشست بررسی پرونده های کمیسیون ماده پنج منطقه ۱۹ با حضور سید محمود 
فاطمی عقدا رییس کمیســیون ماده پنج شهرداری تهران، اعضای کارگروه این 
کمیســیون، تورج فرهادی شهردار منطقه و مدیران شهری برگزار و بر بازنگری 
در طرح تفصیلی این منطقه تأکید شــد.به گزارش روابط عمومی شــهرداری 
منطقــه ۱۹، در این نشســت فاطمی عقدا ضمن عرض خــدا قوت به مدیریت 
شــهری منطقه در خصوص پیشگیری و کنترل ســاخت و سازهای غیر مجاز 
افزود: با تدبیر و اقدامات صورت گرفته در این منطقه در آینده شــاهد کاهش 
تخلفات شهرسازی خواهیم شد وکمیسیون ماده پنج و اعضای کارگروه آمادگی 
همکاری حداکثری را در اجرای طرح های موضعی و بازنگری در آنها را دارد.در 
ادامه تورج فرهادی شهردار منطقه با اشاره به اینکه منطقه ۱۹ فرصت و ظرفیت 
خوبی برای اقتصاد کشور محسوب می شود گفت: این محدوده با پتانسیل های 
بــالا همراه با فعالیت های اقتصادی، کارگاه های صنعتی، راســته های تجاری و 
انبارداری از گذشــته به صورت ارگانیک شکل گرفته است و نیازمند یکپارچه 
ســازی ایجاد ارزش افزوده با ســاماندهی آنها است. ضمن اینکه منطقه ۱۹ در 
امتداد شهر آفتاب و بعد از آن شهر فرودگاهی قرار دارد که با سرانه های خدماتی 
می تواند ویترین پایتخت باشــد. فرهادی بیان کرد : در ناحیه سه ۳۰ کوره در 
۱۴۰ هکتار قرار دارد که ظرفیت ویژه ای برای این محدوده اســت؛ توافقات با 
مالکین تعدادی از کوره ها انجام شــده که در امتداد آن به صدور پروانه خواهیم 
رسید.شهردار منطقه خواستار بازنگری در طرح تفصیلی منطقه ۱۹ شد و گفت: 
در نقاط مختلــف منطقه ظرفیت های خوبی وجود داردکــه می توان با تغییر 

سرانه ها،رعایت ملاحظات و چهارچوب ها مسائل آنها حل و فصل شود.

انتقال خون

کرونا

هواشناسی
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مدیرکل بهزیستی استان تهران مطرح کرد

کاهش فرآیند فرزندخواندگی کودکان بیمار به ۶۰ روز

مشاور امور زنان وزیر آموزش و پرورش خبر داد

اجرای مرخصی زایمان برای معلمان رسمی و پیمانی

رئیس سازمان مدیریت استان تهران خبر داد

افزایش ۳۷درصدی اعتبارات استان تهران در سال جاری

اهدای جسد، گرچه موضوع جدیدی نیست، آما 
نام آن کمتر از اهدای عضو به گوش رسیده است، 
تصمیمی که گاهی می توانند به طور مستقیم و 
غیرمستقیم مانند اهدای عضو جان چندین نفر 
را از مرگ نجات دهند.به گزارش ایسنا، اهدای 
جسد ، تصمیمی اســت که اولیای قانونی فرد 
متوفی می گیرند، چرا که در زمان پس از مرگ 
فرد متوفی اختیار و اراده تصمیم گیری در مورد 
پیکرش را ندارد. بر اســاس اعتقادات مذهبی، 
متوفی می تواند از این تصمیم خانواده، حظ و 
بهره ای معنوی نیز ببرد. البته مواردی هست که 
فرد قبل از اینکه وفات کند، وصیت می کند تا 
در فهرســت اهدا کنندگان بالقوه پس از مرگ 
قرار گیرد که در آن صورت نیز پس از مرگ با 
رضایت خانواده فرد، مراحل اهدا انجام می شود.
برای قرار گرفتن در این فهرست، فرد داوطلب 
باید با واحد اهدای کالبد بانک ســلول، بافت 
و عضو مرکز تحقیقات پزشــکی قانونی تماس 
بگیرد تا پس از اطلاع از شرایط اهدا، فرم های 
مربوط را تکمیل و کارت داوطلب اهدای پیکر 
را دریافت کند؛ البته در این شرایط نیز بعد از 
درگذشت فرد داوطلب، مرکز تحقیقات پزشکی 
قانونی با خانواده نامبرده مرتبط شــده و سایر 
اقدامات قانونی انجام می شود. در واقع حتی اگر 
فردی در زمان حیات خود هم وصیتی در این 
خصوص کرده باشــد، باز هم بعد از درگذشت 
وی رضایت خانواده اش اخذ می شود.به طورکلی 
اهدای جسد سه نوع است، یکی از انواع اهدای 
جسد، اهدای جسد برای مقاصد آموزشی است.
نوع دیگر اهدای بافت و نسوج است که در این 
مــورد از بافت اهدایی یا فــرآوری آن می توان 
جــان افراد بســیاری را نجــات داده و به حل 
مشکلات جسمی شــان کمک کرد. مورد سوم 
نیز نگهداری از برخی از اعضا در بانکی است که 
برای تحقیقات آیندگان به کار خواهد رفت. هر 
سه حالت کمک به سلامت بشر و نجات جان 

انسان ها محسوب می شود.
عباس مسجدی آرانی، رئیس سازمان پزشکی 
قانونی کشــور در گفت وگو با ایسنا درباره روند 
اهدای جسد در کشور گفت: به طورکلی و برابر 
آمارهایی که ما در اختیار داریم، سالانه حدود 
۱۵۰ نفر برای اهدای جسدشــان پس از مرگ 
اعلام آمادگی می کنند که این شامل سه مورد 
اهدای پیکر برای مقاصد آموزشی، اهدای بافت 

و نسوج و اهدای برخی اعضا برای نگهداری در 
بانک پزشکی است که مورد آخر برای تحقیقات 
پزشکی در آینده نیز کاربردهای بسیاری دارد.
وی درباره اهدای جسد به دانشگاه ها نیز گفت: 
به جز اهدای جسد به دانشگاه که فرآیند دفن 
را بــا تاخیر مواجه می کنــد، در دو مورد دیگر 
مراحل کفن و دفن متوفی بعد از برداشت بافت 
و اعضا انجام شــده و پیکــر به خانواده تحویل 
داده می شــود.رئیس ســازمان پزشکی قانونی 
کشــورمان دربــاره اینکه چه جســدهایی به 
دانشــگاه ها داده می شود، گفت: به طورکلی ما 

در این خصوص بر اساس وصیت افراد و رضایت 
خانواده اش اقــدام خواهیم کــرد. متولی این 
موضوع مرکز تحقیقات پزشکی قانونی است و 
در آن کمیسیونی با حضور تمام اجزای سازمان 
پزشکی قانونی تشکیل شده و درخواست های 
اهدای جســد به دانشــگاه های علوم پزشکی 
با حضور نمایندگان این دانشــگاه ها بررســی 
می شود. اینطور نیست که ما به هر دانشگاهی، 
هر چقدر که بخواهد جســد بدهیم، این موارد 
در کمیســیون بررسی شــده و بر اساس نیاز 
لازم دانشــگاه ها انجام می شود.مسجدی آرانی 

با بیان اینکه شــاهد در حال حاضر تنها یک یا 
دو دانشگاه در نوبت برای دریافت جسد باشند، 
گفت:  همانطور که گفتم تمام تقاضاهایی را که 
از دانشگاه ها می آید در کمیته مربوطه بررسی 
می کنیم. ما از نظر شرعی و اخلاقی نسبت به 
اجساد اهدایی وظیفه داریم.وی درباره دو نوع 
دیگر اهدای جســد نیز اظهارکرد: در این موارد 
نیز پزشکان اقدامات و بررسی های لازم را انجام 
داده و با رعایت یکسری موارد و بررسی وضعیت 
سلامت متوفی در زمان حیات بافت های قابل 
اســتفاده برداشــت می شــود.رئیس سازمان 

پزشکی قانونی کشور درباره اینکه تاکنون چه 
تعداد برای اهدای جسد اعلام آمادگی کرده اند، 
گفت: سالانه حدود ۱۵۰ نفر آمادگی خودشان 
را برای اهدای جســد اعلام می کنند تا بعد از 
مرگ جسدشان به دانشــگاه ها اهدا یا از بافت 
و اعضای بدنشان استفاده شود.مسجدی آرانی 
درباره اینکه امکان اهدای اجساد مجهول الهویه 
نیز وجــود دارد یا خیر گفــت:  به هیچ عنوان 
چنین اتفاقــی رخ نمی دهد، ما احتیاج به اخذ 
رضایت آگاهانه داریم و به همین دلیل، از پیکر 

افراد مجهول الهویه استفاده  نمی شود.

مدیرکل بهزیستی اســتان تهران از واگذاری آخرین فرزند 
شیرخوارگاه حضرت رقیه به خانواده متقاضی طی روز ۲۳ 
تیرمــاه  خبر داد و در عین حال گفت: به طور کلی فرآیند 
رسیدگی، تشکیل پرونده و رسیدن به مرز واگذاری کودک 
بسیار تسهیل شــده اســت، اما اگر خانواده های متقاضی 
فرزندخواندگی، متقاضی کودکان دارای معلولیت یا بیماری 
خاص باشند فرایند این واگذاری حدود ۶۰ روز خواهد بود.

محمد نصیری در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکه موضوع 
فرزندخواندگی و واگذاری کودکان فاقد سرپرســت یکی از 
وظایف ســازمان بهزیستی اســت، اظهار کرد: طی سنوات 
گذشته با سیاست های مختلفی به این موضوع نگاه می شد 
و خانواده های متقاضی نیز عموما به دنبال فرزندخواندگیِ 
نوزادان فاقد سرپرســت موثر بودند، امــا امروز در ورودی 
فرزندان تنوع ســنی رخ داده و از سوی دیگر فرهنگ سازی 
خوبی برای پذیرش کودکان توســط خانواده هایی که خود 

دارای فرزند هســتند ایجاد شده اســت و در مواردی هم 
خانواده های متقاضی به دنبــال فرزندخواندگی کودکان با 
نیاز درمانی خاص هســتند.وی با اشاره به تسهیل فرایند 
فرزندخواندگــی اعلام کــرد که در حال حاضر ســرعت 
فرزندخواندگی در ســازمان بهزیستی افزایش یافته است.
مدیرکل بهزیســتی اســتان تهران ادامه داد: هم اکنون در 
بهزیستی استان تهران رکورد زده شده و روزانه یک فرزند 
به خانواده های متقاضی فرزندخواندگی واگذار می شود، به 
گونه ای که در پاییز گذشته ماندگاری یک کودک در مراکز 
نگهداری از کودکان بی سرپرســت بیش از ۲۰۰ روز بود و 

اکنون این میزان به حدود ۶۰ روز کاهش یافته است.
نگهداری ۱۲۰ کودک در سه شیرخوارگاه شمیرانات، تهران 

و ری
نصیری در پاسخ به این سوال که در حال حاضر چه تعداد 
فرزند فاقد سرپرســت موثر در شیرخوارگاه ها وجود دارند؟ 

خاطرنشــان کرد: در مجموع تعداد فرزندانی که اکنون در 
سه شیرخوارگاه شمیرانات، تهران و ری نگهداری می شوند، 
حدود ۱۲۰ کودک اســت و این در حالیست که پاییز سال 
گذشته تنها در شــیرخوارگاه شبیر ۱۲۰ کودک نگهداری 
می شدند.وی علت کاهش تعداد کودکان فاقد سرپرست در 
مراکز نگهداری را ناشــی از تسهیل فرایند فرزندخواندگی، 
افزایش تعامل بین بخشــی میان دستگاه قضایی و آمادگی 
خانواده های متقاضی برای پذیرش کودکانِ فاقد سرپرست 

موثر عنوان کرد.
مدیرکل بهزیستی اســتان تهران همچنین اعلام کرد که 
دیروز، آخرین فرزند شــیرخوارگاه حضــرت رقیه)س( به 
خانواده متقاضی واگذار شــد، البتــه این به معنی تعطیلی 
شیرخوارگاه نیست.وی در پاسخ به سوالی درخصوص فرآیند 
کودکان فاقد سرپرست موثر دارای بیماری خاص نیز بیان 
کرد: سال گذشته ۷۰ فرزند دارای شرایط خاص در استان 

تهران به خانواده ها واگذار شدند.به گفته مدیرکل بهزیستی 
استان تهران، به طور کلی فرآیند رسیدگی، تشکیل پرونده 
و رسیدن به امور واگذاری کودک بسیار تسهیل شده است، 
امــا اگر خانواده هــای متقاضــی فرزندخواندگی، متقاضی 
کودکان دارای معلولیت یا بیماری خاص باشند فرایند این 

واگذاری حدود ۶۰ روز خواهد بود.
به گفته نصیری، براســاس آخریــن آمارها، در حال حاضر 
۴۴ کودک نیازمند درمانِ فاقد سرپرســت موثر در مراکز 
نگهــداری وجود دارد و این درحالیســت که طی روزهای 
آینده ۴ نفر از این کودکان به خانواده های متقاضی واگذار 
می شوند.به گزارش ایســنا، متقاضیان سرپرستی کودکان 
دارای شرایط پیگیری درمان و یا دارای معلولیت در مراکز 
شــبه خانواده بهزیستی علاوه بر ســامانه فرزندخواندگی، 
می توانند در ســامانه پیامکــی ۳۰۰۰۰۱۲۳۱۱ ثبت اولیه 

اطلاعات را انجام دهند.

مشــاور امور زنان وزیر آموزش و پرورش، با اشاره به اجرای 
مرخصــی ۹ ماهه زایمان برای معلمان رســمی و پیمانی، 
گفت: پس از اتمام مرخصی ۹ ماهه زایمان، معلمان حتما در 
مدرسه و یا در نواحی و منطقه های دیگر جایابی می شوند.

رابعه امامی رضوی در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به اجرای 
مرخصی ۹ ماهه زایمان برای معلمــان، اظهار کرد: وزارت 
آمــوزش و پرورش مرخصی ۹ ماهه زایمان را به طور کامل 
بــرای نیروهای رســمی و پیمانی خود اجــرا می کند. چه 
کارکنان اداری و آموزشی و چه معلم های رسمی و پیمانی 
شــامل این ۹ ماه مرخصی می شوند اما این امر شامل حال 
معلمان حق التدریسی نمی شود.وی در پاسخ به اینکه پس 
از اتمام مرخصی آیا معلمان به فرآیند تدریس باز می گردند؟، 
تصریح کرد: در آن ۹ ماه نمی توان کلاس را بی معلم گذاشت، 
از این رو وقتی معلم وســط سال به مدرسه برمی گردد، در 
همان مدرســه به کار گرفته می شود اما سر کلاس نمی رود 

چراکه بالاخره معلم برای آن کلاس ها جایگزین شده است. 
مدیران مدارس این توانمندی را دارند که جایابی مناســب 
برای نیروی خود داشــته باشــند و اگر جا هم نداشــتند 
مناطق و نواحــی دیگر آموزش و پــرورش باید آن نیروی 
رســمی یا پیمانی آموزش و پرورش را ســاماندهی کنند.
به گفته امامی رضوی معلمان رســمی و پیمانی در این ۹ 
ماهه مرخصی زایمان حقوق کامل دریافت می کنند و تنزل 
رتبه هم نخواهند داشت. مشــاور امور زنان وزیر آموزش و 
پرورش همچنین در پاســخ به سوال دیگری مبنی بر ایجاد 
مهدهای کودک در دســتگاه آموزش و پرورش برای راحتی 
حال مادران شاغل دارای فرزند خردسال که از جمله تکالیف 

عمومی همه دســتگاه ها منــدرج در قانون جوانی جمعیت 
است، توضیح داد: در برخی استان ها راه اندازی مهد کودک 
با توجه به ظرفیتی که داشــته اند برای مجموعه آموزش و 
پرورش و بانوان فرهنگی انجام شــده است. این امر وظیفه 
عمومی همه دستگاه ها است و در دستور کار ما نیز قرار دارد.
وی ادامه داد: دنبال این هستیم برای بانوان شاغل در ستاد 
آموزش و پرورش که فرزندی در راه دارند، شیرخوار دارند و 
یا فرزند زیر شــش سال دارند مهد کودک راه اندازی کنیم.
امامی رضوی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا مدارس 
هم می توانند برای راحتی حال معلمان دارای فرزند خردسال 
مهد کودکی راه اندازی کنند؟، عنوان کرد: مدیران مدارس با 

توجه به امکانات و دغدغه خود می توانند این امر را پیگیری 
کنند، ما حمایت می کنیــم. این امر جزو وظایف آموزش و 
پرورش اســت. مدیران مدارس می توانند از اداره کل استان 
،  ناحیه و یا منطقه خود حمایت فیزیکی، مالی و... دریافت 
کنند. می توانند قراردادی با مهد کودکی در نزدیک مدرسه 
ببندند و یا اگر در مدرسه فضا دارند اتاقی را به مهد کودک 
اختصاص دهند.مشــاور امور زنان وزیــر آموزش و پرورش 
یادآور شد: در دهه ۶۰ و ۷۰ در مدارس این اتفاق می افتاد 
و مدارس برای راحتی حال معلمان دارای فرزند خردســال 
مهدکودک داشتند، اما چون قانون ایجاد مهد کودک ها لغو 
شــد این امر نیز از دستور کار خارج شــد. در حال حاضر 
قانون جوانی جمعیت این امکان را ایجاد می کند تا در سطح 
مدارس هم راه اندازی مهد کودک را پیگیری کنیم. مدارس 
مهم ترین عنصر آموزش و پرورش هستند و رویکرد ما باید 

به سمت مدرسه محوری و تقویت مدرسه پیش رود.

تخصیص منابع مالی برای ساخت ۱۵بیمارستان در استان
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان تهران از 
تخصیص بی ســابقه اعتبارات عمرانی در ســال گذشته و 
افزایش ۳۷ درصدی اعتبارات استان تهران در سال جاری 
خبــر داد و گفت: مجمــوع اعتبارات هزینــه ای و تملک 
دارایی های سرمایه ای مصوب قانون بودجه استان تهران در 
ســال ۱۴۰۲، رشد ۳۷ درصدی در مقایسه با سال گذشته 

داشته است.
علاءالدین ازوجی در گفت وگو با ایســنا، در تشــریح روند 
تخصیص اعتبارات اســتانی برای تهران گفت: با توجه به 
جمعیت اســتان تهران که بیشتر ناشی از مهاجرت شکل 
گرفته اســت، زیر ساخت های لازم پاســخگوی نیاز مردم 
نیســت. بر همین اســاس چالش هایی چون آســیب های 
اجتماعی، مشــکلات زیســت محیطی، زیر ســاخت های 

آموزشــی و عمومی، آلودگی هــوا، آب و فاضلاب، حمل 
و نقل برون شــهری و حوزه ســلامت و بهداشــت مبنای 
سیاســتگذاری، برنامه ریزی و بودجه ریزی شده است.وی 
افزود: از نظر شــاخص ها، با توجه به شهرستان های استان 
تهران به غیر از شهر تهران، این استان یکی از استان های 

کمتر برخوردار کشور است. 
رویکــرد مــا حرکت به ســمت رفع و کاهش مشــکلات 
شهرســتان ها و فراهــم کردن زیرســاخت  بــرای بهبود 
شاخص های سلامت، آموزش، فرهنگ و اقتصاد و تسهیل 

کسب و کار است.

ازوجی با اشاره به محدودیت دسترسی خانواده های ساکن 
شهرستان های اســتان تهران به مراکز بهداشتی و درمانی 
تصریــح کرد: طبق مصوبات ســفر رئیــس جمهور منابع 
ساخت و تجهیز ۱۵ بیمارستان در استان تهران تخصیص 
داده شــد که تعدادی از این بیمارستان ها به بهره برداری 
رســیدند و بخش دیگری نیز، امسال و سال آینده در مدار 

خدمت رسانی قرار می گیرند. 
اعتبار سال گذشته برای تملک دارایی های سرمایه ای بالغ 
بــر ۲۱۰۰ میلیارد تومان بود که ۱۸۰۰ میلیارد تومان آن 
تخصیص یافــت و این رقم در بالاترین ســطح تخصیص 

اعتبار طی ســالهای گذشته محســوب می شود.وی تاکید 
کرد: در حوزه اعتبارات تملک دارایی های ســرمایه ای ۵۵ 
درصد، در حوزه درآمدهای هزینه ای ۳۵ درصد و در حوزه 
درآمدهای اســتان نیز ۵۴ درصد افزایش اعتبارات صورت 

گرفته است.
به گفتــه ازوجی، اتمــام طرح های نیمه تمــام و تکمیل 
پروژه های اولویت دار از اهداف اصلی دولت سیزدهم است 
تا مردم ســریع تر از خدمات این طرح ها بهره مند شــوند.

رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان تهران ادامه 
داد: ۱۱۱ طرح ملی و ۱۵ طرح اســتانی ویژه در ســطح 
استان تهران در حال انجام است که اعتبار طرح های ملی 
از ۱۹۰۸ میلیارد تومان در سال گذشته به ۲۸۶۰ میلیارد 
تومان و اعتبار طرح های اســتانی ویژه نیز به ۴۵۲ میلیارد 

تومان در سال ۱۴۰۲ افزایش یافته است.

زمانی که کلنگ پتروشیمی میانکاله بر زمین 
خورد تا امروز دو بار این پروژه با همکاری دولت 
و دســتگاه قضا متوقف شده است و این بار در 
تلاش هســتند متولیان پتروشیمی میانکاله را 
ملزم به استرداد اراضی کند تا پرونده این پروژه 
ضد محیط زیستی برای همیشه بسته شود. آیا 
این اتفــاق خواهد افتاد و میانکاله از خطر این 

صنعت آلاینده جان سالم به در خواهد برد؟
به گزارش ایســنا، ۲۰  اســفندماه ۱۴۰۰ بود 
که پتروشــیمی میانکاله برای نخستین بار سر 
زبان ها افتــاد چراکه در این روز کلنگ احداث 
کارخانه پتروشیمی در بهشهر استان مازندران 
و در نزدیکی میانکاله  از ســوی وزیر کشور به 
زمین خورد، آن هم در شرایطی که ذخیره گاه 
زیســت کره میانکاله در ســال ۱۳۵۵ به تایید 
یونسکو رسیده اســت. ذخیره گاه میانکاله در 
بخش مرکزی )core( از تالاب میانکاله تشکیل 
شده که در منتهی الیه جنوب شرق دریای خزر 
واقع شده و طول آن حدود ۷۰ کیلومتر و عرض 

آن ۶.۵ تا ۷ کیلومتر است. این منطقه زیستگاه 
گونه های گیاهی و جانوری متعددی است که 
از ۱۲ گونه گیاهی گرفتــه تا ۳۱ گونه پرنده، 
ســه گونه ماهی و پنج گونه پستاندار را شامل 
می شود.با توجه به اهمیت این منطقه هرگونه 
بهره برداری از آنن باید مطابق با استانداردهای 
ســازمان حفاظت محیط زیســت باشــد. در 
غیراین صورت میانکاله از لیست ذخیره گاه های 

زیست کره دنیا حذف خواهد شد.
بــه گفته مجید مخدوم - عضو شــورای عالی 
حفاظت محیــط زیســت - در برنامه آمایش 
سرزمینی که دوســال گذشته تصویب شد به 
هیچ عنوان استقرار صنایع به خصوص صنعت 
پتروشــیمی در هیچ منطقه ای از شمال کشور 
تعریف نشده است. بر اساس آن مصوبه این کار 
غیرقانونی است و هم مجلس شورای اسلامی، 
رییــس جمهوری و قوه قضاییــه به دنبال آن 

هستند.
از کل مساحت میانکاله حدود ۹۲ هکتار برای 

احداث مجتمع پتروشیمی در نظر گرفته شده 
این در حالیســت که کل مساحت پیش بینی 
شده برای تاسیسات پتروشیمی میانکاله شامل 
تاسیســات، انبار و غیره  ۵۵ هکتار برای تولید 
سالانه ۴۰۰ هزار تن پروفیلن است بنابراین ۳۵ 

هکتار از ۹۲ هکتار بلا استفاده می ماند.
با توجه بــه اینکه پتروشــیمی میانکاله فاقد 
ارزیابی زیســت محیطی بود،۲۳ فروردین ماه 
۱۴۰۱ بــا حکم دادســتانی اجــرای عملیات 
احــداث این کارخانه متوقف و ادامه فعالیت به 
صدور مجوز ســازمان حفاظت محیط زیست 
منوط شد اما پس از گذشت بیش از یک سال 
از ماجرا، اول تیرماه ســال جاری انتشار خبر و 
تصاویر فنس کشی پیرامون پروژه بار دیگر نام 
پتروشــیمی میانکاله را بر سر زبان ها انداخت 
چراکه به گفته مســوولان محیط زیست این 
پروژه ارزیابی زیســت محیطی ندارد.با واکنش 
دادستانی کشور، ضلع سوم ماجرای پتروشیمی 
میانکاله به موضــوع ورود پیدا کرد. ۶  تیر ماه 

عطاالله کاویان - مدیر کل محیط زیست استان 
مازندران- گفت که نامه دستور توقف عملیات 
اجرایی به مسئولان پتروشیمی میانکاله ابلاغ 

شده است.
در ادامــه پیگیری های قضایــی و حقوقی به 
صورت رســمی در سطح دادستانی شهرستان 
بهشهر و دادستانی استان مازندران آغاز شد و 

مراحل رسیدگی به استرداد زمین تملک شده 
در دستور کار کمیته نظارت استان قرار گرفت.

امید مــی رود همانگونه که علی ســلاجقه – 
رییس سازمان حفاظت محیط زیست – گفت، 
دیگر پروژه ای به عنوان پتروشــیمی میانکاله 
وجود نداشته باشد و زخم تیشه بر تن میانکاله 

زیبا ننشیند.

رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور عنوان کرد

آمادگی سالانه ۱۵۰ نفر برای اهدای جسد در کشور

بیم و امیدهای »پتروشیمی میانکاله«


